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Őt lány — egy brigád 

Kapun belül fl képernyő előtt 
A könyv és a sajtó ünnepe 

Üllésen 

m á z s a s z ő l ő 
A tavalyi t e r m é s 
kétszerese 

J ó á r p o l i t i k a 

Szá l l í tás i g o n d o k 

Derekas helytállás 

A Csongrád Vidéki Állami 
Pincegazdaság telepein ha-
marosan ú j ra elérkezik — 
amint a dolgozók nevezik — 
•a békés időszak*. Befejező-
dik a szüret, s nyugalomba 
kerülnek a gépek, bezárják a 
felvásárló telepek kapuit. 
Ezután pedig megkezdődik 
az óriás tömegű áru osztályo-
zása, a borok kiérlelése. Ez 
sem lesz kevés munka. Lan-
tos János, a felvásárlási osz-
tály vezetője elmondotta, 
hogy tavaly az egész megyé-
ben összesen 52 ezer mázsa 
szőlőt vásároltak fel a terme-
lőktől, a mostani mennyiség 
pedig már a múlt héten meg-
haladta a 87 ezer mázsát. 
Hétezer hektoliter mustot is 
hoztak szerződésre a gazda-
ságok. seprős és egyszer fej-
tett borokból pedig 8 ezer 
hektoliterre kötöttek szerző-
dést. 

A szüret persze még nem 
fejeződött be. Helyenként 
novemberbe is belenyúlik a 
munka, s a még tőkén levő 
szőlömennyiségből további 
13 ezer mázsa beérkezését 
várják. Különösen kitettek 
magukért a domaszéki szőlős-
gazdák. akik eddig 4406 má-
zsa szőlőt szállítottak, 800 
mázsára pedig meg szerződé-
sük van. Ugyanakkor leszer-
ződtek 500 hektó seprős és 
egyszer fejtett borra is. A 
kisteleki határban szintén 
teljes lendülettel tart a szü-
r e t A felmérések alapján a 
szezon végéig Kisteleken 20 
ezer mázsa szőlőt vásárolnak 
fel a termelőktől, s ebből a 
mennyiségből 16 ezer má-
zsát már átvettek. 

Az ásotthalmi termelőszö-
vetkezeti csoportok szombat 
estig 9639 mázsa szőlőt és 
1843 hektoliter mustot érté-
kesítettek. S a pincegazda-
ság területén ez ugyancsak a 
Jobb eredmények közé szá-
mít. Tavalyi termésüknél jó-
val többet adtak el most az 
ál lamnak a mórahalmi és az 
őttömösi termelőszövetkeze-
tek, szőlősgazdák is. 

A csaknem kétszeres fel-
hozatalt nemcsak a kedvező 
termés tette lehetővé, nagy 
része van ebben államunk 
jó árpolit ikájának is. Az idén 
átlagosan — a minőségtől 
függően — 50 fillérrel, 1 
forinttal fizettek többet a 
szőlő kilogrammjáért, mint 
tavaly. Már nem annyira ki-
fizetődő tehát otthon feldol-
gozni és saját pincében tá-
rolni a bort. Az állam is jól 
jár, mert a nagyüzemi óriás 
hordókban a borászok 6okkal 
jobb minőségű borokat tud-
nak előállítani. 

A Csongrád Vidéki Pince-
gazdaság dolgozóinak a nagy 
termés feldolgozása mellett 
súlyos szállítási problémákat 
is meg kellett oldaniok. A 
megyén belüli szállítások 
mellett a többi között mint-
egy ezer hektoliternyi mus-
tot szállítottak Budafokra, 
mert a Szegeden levő pincék 
egy részét még a tavalyi bo-

rok foglalják le. Bár a szőre-
gi palackozó naponta 500 
hektoliter bort „iszikv, még-
is kevés az edény. A szállítá-

jeli műszakot sem. Azonban 
mégsem keletkeztek nagyobb 
veszteségek, mert a pincésze-
tek dolgozói dei'ekasan helyt 

sokban hasznos segítséget álltak. Pusztamérgesen, 
nyújtottak a tsz-ek és a gép- Ásotthalmon és Kisteleken 
állomások is Felesleges von- p é W á u i nemegyszer reggel 

tehergépkocsijaikat . , . . . . . . , . , . . w „ 
6 oratol éjfélig tartott a mű-
szak és hajnalban ismét' a 
gépek mellé álltak a dolgo-
zók. Ezek után érthető, mi-

tatóikat, 
a pincegazdaság rendelkezé-
sére bocsátották. Komoly 
munkaerőgonddal is küszkö-
dött a vállalat. Munkás-
hiány miatt több helyen nem ért várják nehezen a „békés-
tudták megszervezni az éj- időszakot. 

Hatezer mázsa szőlőt dolgoztak fel eddig az üilési állami 
borpince dolgozói. Naponta édes musttal telt transzport-
hordók egész tömege vár ja a gépkocsikat. Erjed a must, 
ezért csak közvetlenül a szállításkor dugaszolják be a 

hordókat 

Magyar küldöttség utazik 
a Béke-világtanács ülésére 

Hétfőn délelőtt összeült az képviseli. Elhatározta a bé- pök. Székely Sándor tatabá-
Országos Béketanács Elnök- esi eln vségi ülés, hogy a nyal vájár, Rostás István, a 
cége. Szakasits Árpád, az Béke-világtanács részt vesz Magyar Vöröskereszt főtit-
Országos Béketanács elnöke az atomfegyvermentes öveze- kára 
köszöntötte az új elnökséget, tek gondolata jegyében meg-
amely a hatodik békekong- tan tan dó regionális nemzet-
resszus óta első ízben ült közi konferenciák szervezé-
össze és üdvözölte az ülésen sében. így 1964 tavaszán 
megjelent Rónai Sándort, az megrendezik az „Európa 
MSZMP Politikai Bizottságé- biztonságáért* című konfe-
nak tagját, a Magyar—Szov- rencíát. a csendes-óceáni és 
jet Baráti Társaság elnökét, a földközi-tengeri regionális 
Orbán Lászlót, az MSZMP értekezleteket. 
Központi Bizottsága agit.- Ezután Harmati Sándor, a 

számos javaslattal egészí-
tette ki a magyar békemoz-
galom jövő évi munka-
programját. 

Az ülésen Alekszej Kornye-
jevies Romanovsíkij az uk-
rán, Heinz Altschul pedig 
az osztrák békemozgalom ne-
vében köszöntötte az Orszá-

prop. osztályának vezetőjét, • Hazafias Népfront Országos gos Béketanács elnökségét. 
továbbá az Alekszej Kornye-
.ievics Rómán ovszbij, az Uk-
rán Békebizottság elnökségi 
tagja vezetésével hazánkban 
tartózkodó ukrán küldöttség-
nek az ülésen megjelent tag-
jait és Heinz AltsChult. az 
Osztrák Békebizottság titká-
rát. 

Szakasits Árpád elnök 
megnyitójában hangoztatta, 
hogy a moszkvai atomcsend-
egyezménnyel új, történelmi 
fontosságú szakasz kezdő-
dött a nemzetközi életben. 

Ezután Dezséry László, az 
Országos Béketanács főtitká-
ra 

a hatodik magyar békc-
kongresszus belföldi és 
nemzetközi jelentőségét 
elemezte, 

A moszkvai egyezménnyel 
kapcsolatban hangoztatta: a 
szerződés egy részkérdésben 
különböző társadalmi, gaz-
dasági és politikai rendszerű 
államok nézeteltéréséit oldja 
meg. 

A továbbiakban hangoz-
tatta, hogy a béke hívéinek | 

Tanácsának titkára számolt Az elnökségi ülés ezután 
be az Ukrajnában járt ma- az elhunyt Kreszán Lajos 
gyar békedelegáció útjáról. 

A beszámolókat követő vi-
tában Szádeczky-Kardoss 
Elemér akadémikus, Kossuth-
díjas egyetemi tanár, dr. Zse-
bők Zoltán Kossuth-díjas 
egyetemi tanár. Honfi József, 
a TIT főtitkárhelyettese, Kál-
di Zoltán evangélikus püs-

heiyébe egyhangúlag Har-
mati Sándort választotta 
meg az Országos Béketanács 
alelnökévé. Baráti üdvözlő 
táviratot intézett az elnök-
ség a súlyos betegsége miatt 
távollevő Bóka Lászlóhoz. 

Az ülés Szakasits Árpád 
zárszavával ért véget. (MTI) 

Megnyílt Szeged 
legkorszerűbb óvodája 
Az építésre és berendezésre közel 2 milliót fordítottak 

Szegeden a Ságvári Endre foglalkoztató teremben a 
utcának és környékének, mesevilág egy-egy alakját 
ahol ú j házak épülték, nem majolikából rakták ki, s ez 
volt óvodája. Ezért a szü- is hozzájárul, hogy a min-
lőknek az apróságokat a iá- den kényelemmel ellátott ú j 
vol eső Marx téri, Oroszlán 'óvoda a gyerekek második 
utcai vagy a Hunyadi János otthona legyen, 
sugárúton levő óvodába kel- Az óvoda udvara még 
lett vinniök. Ezek' az óvo- rendezetten Oda nem való 

nagp gondot *okoz"a rríószkvái I f^ í 1 « f f * " ' : i g e n W f í é t - ' toületet kell elbontani és 
szerződést elutasító kinai ál- t e k - e z e l \ ! ? b b , ©ereknek hatra van meg a parkosítás. 
láspont. mely több jelentós l s jU G t t , h e l y a z o k b a " -
nemzetközi .értekezleten éle-. . Örvendetes, hogy most fej. 
sen és zavart keltően jutott ^ p ü J k a 

kifejezésre. A kínai küldőt- ban Szeged eddigi legkor-
tek azonban ezeken a fóru- s z e r u b b - egyemeletes, 100 fe-
mokon is elszigetelődtek. 

Sebestyén Nándorné, az 
Országos Béketanács titkár-
ságának vezetője a Béke-vi-
lágtanács bécsi elnökségi ülé-
séről számolt be. Elmondta, 
hogy az elnökségi ülés elha-
tározta, hogy 

november 28-tól december 
l-ig Varsóba összehívja a 
Béke-világtanács ülését. 

Az ülésen a magyar béke-

rőhelyes óvodája. 
Az építkezésekre 1 millió 

Külpolitika -f Napi összefoglaló -f- külpolitika + Napi 

fl TASZSZ nyilatkozata a NATO 
atomfegyverkezés! terveiről — Lord Home 

megalakította kormányát 

A bontást egyetemista 
KISZ-isták vállalták, 

a park alakítást pedig "az 
I. kerületi tanács biztosítja 
tavasszal. 

A nagyszerű ű j létesít-
800 ezer forintot, az tjvoda ményt vasárnap délelőtt ben_ 
berendezésére pedig 150 sőséges ünnepség keretében 
ezer forintot fordítottak. adta át az I. kerületi tanács 

Az ú j óvoda földszintjén nevében dr. Bödő István, a 
egybenyitható két foglalkoz- kerületi tanács vb titkára, 
tató terem is van, s ez az Ott volt az ünnepségen Papp 
emeleten is megtalálható. Gyula, a megyei jogú vá-
Mind a földszinten, mind az rosi tanács vb elnökhelyet-
emeleten van elkülönítő tese, valamint HofgesangPé-
szoba és ezekbe kerülnek ter, a népfront városi bízott-

mozgalmat öttagú küldöttség I azok a gyerekek, akik nem ságának ti tkára és Kovács 
jól érzik magukat, influen- József. a városi tanács mű-
zásak, gyomrukat elrontottak velődésügyi osztályának ve-
stb. zetője is. Az óvodát annak 

Az ú j létesítményben vezetője, dr. Frölich Já-
a higiénia minden feltété- nosné vette át. Ezt követően 
lét biztosították, az óvodások műsorral ked-

és különkonyha is rendel- veskedtek a megjelentéknek, 
kezesre áll, ahol — szükség Tegnap, hétfőn reggel pe-
esetén — a gyerekeknek dig „telt házzal* megkezdte 
megmelegíthetik az ételt. A működését az ú j óvoda. 

A hétfői nap eseményei közül kétségkívül elsősorban 
tarthat érdeklődésre számot a TASZSZ nyilatkozata, amely 
a NATO ú j alomfegyverkezési terveivel kapcsolatos. A nyi-
latkozat felhívja a figyelmet az ú j tervek megvalósulásá-
val járó veszélyekre. 

A régi összetétel — felhígított változatban. Ez a véle-

Ot Megnyílt az Európai 
Közösség kétnapos konferen-
ciája. A nyugat-berlini ülé-
sen a téma: „Az Európai Kö-
zösség az atlanti keretek kö-
zött.* A konferencia a hírek 

mény Lod Home ú j kormányáról, amelyben csaknem kivétel szerint „Európa gazdasági és 
••« i -í i i . . „ i . i TiT. Ml 1 X C 1 „ ruxl i + l lroí ho l í r v o t ó f ^ v í i n f i o politikai helyzetét* vitatja 

meg. 
• Amerikai hadgyakorlat 

kezdődött hétfőn Nyugat-Ber-
linben. A hadgyakorlat elsőd-
leges célja a frontvárosi fe-
szültség fenntartása. 

• Djakartába bejelentet-
ték, hogy az indonéz légierő 

Véget ért De Gaulle tíz- Palmiro Togliatti, az le fog lőni minden katonai 
napos iráni körútja. A tár- Olasz Kommunista Párt fő- repülőgépet., amely megsérti 
gyalásokról .nem adtak ki titkára vasárnap délelőtt be- az ország légiterét. A figyel-
közleményt, de a francia kül- s z d de t mondott a római Ad- meztetés hozzátartozik az cr-

nélkül helyet kaptak Macmillan kormányának tagjai. 
Algéria határán az ú j hét sem hozott lényeges változást. 

A határvidéken tovább folynak a harcck, a közvetítési kísér-
letek azonban a megegyezés reményét keltik. 

AZ ENSZ-.közgyűlés hétfő délelőtti plenáris ülésén sza-
vaztak Kína ENSZ-tagságáról. Az albán határozati javas-
latot szavazattöbbséggel elvetették. 

Tudósítások a 2. oldalon. 

ügyminiszter szerint e látoga- riano Színházban. Beszédé- szágban bevezetett készültsé-
tás után „Franciaország is l " ' " " " " ' ™ " ' gi állapothoz, amelyet a Ma-
visszaszerzi helyét a Közép- b e n a jelenlegi olasz politikai laysia Államszövetség meg-
Keleten*. . helyzetet vázolta. alakulása miatt rendeltek el. 

összefoglaló 4- külpolitika + Napi összefoglaló 4-

Sugárvédelmi tanácskozás 
az Akadémián 

Hétfőn a Magyar Tudomá- zásában érdekelt szakmák 
nyos Akadémián megkezdő- képviselői: fizikusok, orvo-
dött az Eötvös Loránd fizi- sok, vegyészek, mérnökök, 
kai társulat sugárvédelmi állatorvosok, ipari, mezőgaz-
Szakcsoportjának kollokviu- dasági és egészségügyi szak-
ma. A kétnapos tanácskozá- emberelv. A tanácskozást 
son reszt vesznek az ioni- , . „ . 
záló sugárzások (radioaktív- G y u I a i Z o l t a n a k í l d e m i k u s ' 
és röntgensugarak) tudomá- a z Eötvös Loránd fizikai 
nyos és gyakorlati alkalma- társulat elnöke nyitotta meg. 

Mégis befejezték határidőre... 
Lapunk október U-i szá- péi Aranykalász Tsz-tői, 

mában Ahol hozzá sem fog- amelyben arról tudósítanak 
t a k . . . címmel cikket ír- bennünket, hogy megszüntet-
tünk a tápéi Aranykalász ték lemaradásukat: búzave-
Tsz-ről, ahol addig mindösz- tésüket október 18-án este 
sze őszi árpát 10 holdon ve- 9 órakor 105 százalékra el-
tettek, a búza vetéséhez pe- végezték, s árpavetési tervü-
dig még hozzá sem fogtak, bet is 100 százalékra tel je. 

Most levelet kaptunk a tá- sitették. 


